
Zápisnica 

zo zasadnutia Vedeckej rady EÚ SAV, v.v.i. 

ktoré sa uskutočnilo  

 

v utorok 18. marca 2025 o 10.00 hod. 

 

 

Prítomní:  

doc. Ing. Tomáš Domonkos, PhD., Mgr. Lucia Fašungová. PhD., Ing. Karol Frank, PhD., 

Ing. Tomáš Jeck, PhD., doc. Ing. Martin Lábaj, PhD., prof. Ing. Štefan Lyócsa, PhD., Ing. Filip 

Ostrihoň, PhD. 

 

Prizvaní: 

Mgr. Miroslav Štefánik, PhD. 

 

Hostia:  

Ing. Daneš Brzica, PhD., Ing. Boris Hošoff, PhD., Ing. Veronika Hvozdíková, PhD., Ing. 

Matej Korček, PhD., doc. Ing. Brian König, PhD., Ing. Ivan Lichner, PhD., Mgr. Tomáš 

Miklošovič, PhD., Ing. Adrián Ondrovič, PhD., PhDr. Ján Oravec, CSc., RNDr. Viliam 

Pálenik, PhD., Liudmyla Saher, PhD., Ing. Mária Širaňová, MA., PhD., Ihor Vakulenko, 

Cand. Sc., Ing. Jaroslav Vokoun 

 

Program rokovania: 

1. Úvod 

2. Diskusia k návrhu spojenia 1. a 2. oddelenia 

3. Schvaľovanie personálnych nominácií v rámci doktorandského štúdia 

4. Nominácie na udelenie cien SAV 

5. Rôzne 

1. Úvod 

Predseda Vedeckej rady EÚ SAV, v.v.i. (ďalej VR EÚ SAV, v.v.i.) otvoril zasadnutie VR 

EÚ SAV, v.v.i. a privítal zúčastnených. 

2. Diskusia k návrhu spojenia 1. a 2. oddelenia 

Riaditeľ EÚ SAV, v.v.i. krátko vysvetlil hlavné dôvody návrhu zlúčenia dvoch oddelení: 

Oddelenia makroekonómie (1. odd.) a Oddelenia svetovej ekonomiky (2. odd.). 

 B. Hošoff, vedúci 1. oddelenia sa vyjadril k zlúčeniu, vysvetlil dôležitosť oddelenia, 

podľa neho je diskutabilné, či dôjde spojením dvoch oddelení k náprave alebo k zvýšeniu 

publikačnej aktivity, skôr by sa dalo individuálne motivovať pracovníkov oddelenia. 

 V. Hvozdíková vyjadrila svoj názor k spojeniu spomínaných dvoch oddelení, vysvetlila 

dôležitosť publikácie, ktorú pravidelne vydáva 1. oddelenie. 

 K. Frank, vedúci 2. oddelenia vyjadril svoje stanovisko k zlúčeniu oddelení, podľa neho 

nemá zmysel spájanie týchto dvoch oddelení, nie je to racionálne z hľadiska témy, 

s ktorou sa zaoberá oddelenie. 



 Podľa Š. Lyócsu oddelenie definujú vedecké výsledky, dá sa aj medzinárodne tvoriť, 

nielen národne, dôležitá otázka je podľa neho, čo je dôvodom nezáujmu ľudí uchádzať sa 

o prijatie do 1. oddelenia. 

 V. Páleník podotkol je kľúčová je hospodárska politika Európskej únie, ktorá je 

dôležitejšia ako svetová ekonomika.  

 Riaditeľ EÚ SAV zhodnotil argumenty ľudí na dnešnom zasadnutí, podotkol že plánuje 

zachovať aktivity, niektoré dokonca spĺňajú medzinárodnú viditeľnosť, ďalej podľa neho 

hlavná funkcia oddelení má byť komunikačno-organizačná, plán je stimulovať ľudí, chce 

dosiahnuť, aby v téme svetovej ekonomiky zdôrazňovali sa tie aspekty, ktoré sú 

relevantné pre Slovensko. 

 V. Hvozdíková navrhla dvojúrovňovú organizačnú štruktúru oddelení. 

 T. Miklošovič poukázal na to, že publikácia, ktorú vydáva 1. oddelenie, aby nebola 

spojená iba s tým oddelením, čiže v prípade zaniknutia oddelenia publikácia môže byť 

vydávaná naďalej. 

 T. Domonkos podotkol, že 1. a 2. oddelenie si je tematicky blízke. 

Vedecká rada EÚ SAV, v.v.i. bude o tejto téme diskutovať na ďalšom stretnutí v pondelok 

24. marca 2025. 

3. Schvaľovanie personálnych nominácií v rámci doktorandského štúdia 

V tomto bode sa hlasovalo za kandidátov do:  

a) Komisie VEGA  

Kandidáti:  

 doc. Ing. Eduard Baumöhl, PhD. 

 Ing. Boris Fišera, PhD. 

 Ing. Boris Hošoff, PhD. 

 Ing. Zuzana Košťálová 

 Ing. Michala Moravcová, PhD. 

 Ing. Adrián Ondrovič, PhD. 

 Mgr. Miroslav Štefánik, PhD. 

 doc. Ing. Tomáš Výrost, PhD. 

Uznesenie: Nadpolovičnú väčšinu hlasov prítomných členov získali a boli nominovaní: 

Boris Fišera, Michala Moravcová, Zuzana Košťálová, Miroslav Štefánik, Eduard 

Baumöhl a Tomáš Výrost. Adrián Ondrovič a Boris Hošoff nezískali dostatočný počet 

hlasov na nomináciu. 

b) schvaľoval sa oponent na obhajobu Mgr. Shakhlo Tabunshchikova 

Kandidát:  

 Ján Počora – 4 súhlasné hlasy 

Uznesenie: VR EÚ SAV, v.v.i. schválila oponenta na obhajobu. 

c) VR EÚ SAV volila členov do odborovej komisie internej obhajoby Adamu Braimah 

Abille: 

 



Kandidáti: 

 doc. Ing. Brian König, PhD. – 7 súhlasných hlasov 

 doc. Ing. Tomáš Výrost, PhD. – 7 súhlasných hlasov 

Uznesenie: VR EÚ SAV, v.v.i. schválila oboch kandidátov do odborovej komisie. 

4. Rôzne: 

 Riešila sa otázka publikácie prof. Staněka z roku 2023: Jak bude? Bude jak nebylo?, 

v ktorej autor deklaroval príslušnosť k projektu VEGA č. 2/0060/23. VR EÚ SAV, 

v.v.i. odsúhlasila zverejnenie stanoviska k publikácii v nasledujúcom znení: 

Predmetná publikácia prof. Staněka „Jak bude? Bude jak nebylo“ nie je dielom 

zamestnanca Ekonomického ústavu SAV a nevznikla v rámci riešenia projektu VEGA 

2/0060/23. 

Záver 

Predseda VR EÚ SAV, v.v.i. poďakoval zúčastneným za aktívnu účasť a uzavrel rokovanie. 

 

 

 

 

Dňa: 18. 03. 2025 

 

                                                               Ing. Karol Frank, PhD.  

 predseda Vedeckej rady EÚ SAV, v.v.i. 


